
НАЦИОНАЛЕН СЪВЕТ ЗА РАДИО И ТЕЛЕВИЗИЯ 

П Р О Т О К О Л 

№ 57 

от редовно заседание, състояло се на 16.11.1998 г. 

ПРИСЪСТВАХА: Ал. Томов, Ив. Драганов, доц. Г. Лозанов, Ст. 

Данаилов, Д. Коруджиев, Й. Сърчаджиев 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Мониторинг - БНТ; 

2. Мониторинг - БНР; 

3. Доклад от Г. Даковска за командировката й в Полша; 

4. Разни. 



ПО ТОЧКА "ПЪРВА": 

Г-жа Илинчева припомни, че за седмицата не е имала конкретна задача 

и е наблюдавала различни програми по Канал 1 и Ефир 2. Това, което й 

е направило впечатление е, че липсват образователни програми. 

На г-жа Илинчева бе възложено да наблюдава детските програми и 

предаванията на БНТ в светлината на чл. 28 от ЗРТ. ("Не се допуска 

включването в програмите между 6 и 23 ч. на предавания, които биха 

могли да застрашат психическото, физическото и нравственото 

развитие на децата и подрастващите.) 

ПО ТОЧКА "ВТОРА": 

Г-н Шабански отбеляза констатации, които е правил нееднократно. 

Стандартните нарушения за скрита реклама, реклама излъчвана на по-

малък интервал от 20 минути и факта, че едни и същи водещи 

представят различни по насоченост и реализация предавания. 

ПО ТОЧКА "ТРЕТА": 

Г-жа Даковска представи отчет за посещението си в Полша 5-7 

ноември в две основни насоки: 

- работата на Полския медиен съвет и разговора с г-н Ягоджински -

началник на отдел мониторинг и реклама; 

- среща на страните кандидат членки на програма Медия 2 към 

Европейския Съвет и обсъждане на структурата "Информационна 

антена". 



ПО ТОЧКА "ЧЕТВЪРТА": 

Преди да започне разглеждането на писмата г-н Драганов информира 

накратко членовете на НСРТ за среща с членовете на управителен борд 

Програма ФАР - Интелектуална собственост, г-н Хайн Ендлих и г-н 

Ален Мож, на която са присъствали и доц. Нели Огнянова, Гергана 

Даковска и Борислав Шабански. 

Г-н Ендлих и г-н Мож имат желание в сътрудничество с МК и НСРТ да 

организират двудневен семинар през януари 1999 год. за кабелните 

оператори. Техните констатации, че ЗАПСП, получил най-висока оценка 

за страните от Централна и Източна Европа, не се познава достатъчно 

добре, са повода за тази инициатива. 

Членовете на НСРТ изслушаха аргументите на г-н Емил Стоянов и 

приеха за сведение оставката му като член на Управителния съвет на 

БНТ. 

Прочетено бе предложението на г-н Иван Попйорданов, г-жа 

Мирослава Нейнска да бъде утвърдена за пети член на УС на БНТ. 

Г-н Драганов запозна членовете на НСРТ с писмо от г-н Попйорданов 

във връзка с излъчването по "Нова телевизия" на спортни предавания, 

правата за чието разпространение принадлежат по силата на сключени 

договори изцяло на БНТ. 

Копия от писмото са изпратени до "Нова телевизия" и до Председателя 

на Комисията за защита на конкуренцията. 

Членовете на НСРТ се запознаха с писмо от ТРИАДА ЕООД, в което е 

отправена молба за среща от името на г-н Мартин Линдског, президент 
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на 8сапсНпаУ1ап Втоас1са81лп§ 8у81ет 8А и г-н Андрю Скот, завеждащ 

телекомуникационния сектор в Европейската банка за реконструкция и 

развитие. 

Бе взето решение срещата да се състои на 18.11.1998 год. от 14.00 часа, 

на която да бъде поканена доц. Нели Огнянова, а от страна на НСРТ да 

вземат участие г-н Стефан Данаилов и доц. Георги Лозанов и Гергана 

Даковска. 

Разгледано бе писмото от г-н Яшо Минков, Заместник председател на 

БББ и Народен представител, във връзка с отразяването на срещата на 

БББ с посланици и депутати от 26 страни от БНТ и БНР. 

Членовете на НСРТ решиха да бъде поискан отговор и обяснение по 

този повод от Генералните директори на двете медии. 

Членовете на НСРТ се запознаха с писмо от г-н Руси Аврамов, относно 

правото му на отговор, лично засегнат в предаването "Конфликти", 

излъчено на 07.10.1998 г. 

Разискваните на заседанието теми дадоха повод на членовете на НСРТ 

да излязат със следното становище: 

Становище на Националния съвет за радио и телевизия 

от 16.11.1998 год. 

На своето редовно заседание от 16 ноември 1998 година НСРТ реши: 

1. Да не се произнася по предложението на Иван Попйорданов за 

утвърждаването на Мирослава Нейнска като пети член на УС на БНТ. 

Основанията за това са: 

- НСРТ има практика да разглежда подобни предложения, когато са 

придружени с декларация за съгласието на кандидата, каквато засега 

няма; 
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- НСРТ счита, че по целесъобразност във връзка с отговорността, която 

носи за управлението на БНТ до избора на нов генерален директор, 

предложенията за попълване на състава на ръководните тела на БНТ 

трябва да идват от и.д. генерален директор Тома Иванов. 

2. Разгледа писмото на Руси Аврамов относно правото му на отговор 

като лично засегнат в предаването "Конфликти" от 7 октомври 1998 

година и прие, че, тъй като повторението (на 11 ноември 1998 година) 

на фрагменти от това предаване не е реализация на правото на отговор, 

БНТ трябва да намери друга форма да изпълни изискванията на член 33 

от ЗРТ. 

3. НСРТ приема като несръчен опит липсата на образователни 

предавания в БНТ да се компенсира с обявяването за образователна 

програма на "В акция" - предаване, в което се пресъздават различни 

престъпни действия. 

4. НСРТ разгледа писмото на Генералния директор на БНТ от 11. 11. 

1998 година относно нелоялната конкуренция спрямо националната 

медия от страна на "Нова телевизия" при излъчването на спортни 

предавания, за които платените права са БНТ. НСРТ счита, че 

проблемът надхвърля конкретния повод, тъй като част от кабелните и 

ефирните телевизионни- и радиооператори продължават системно да 

използват картина и звук от чужди сателитни програми без да 

притежават съответните права за това. Както е известно, подобни 

действия са в противоречие със световните и българските правни 

норми и представляват пиратство на интелектуална собственост. 

5 



Същевременно те са проява на нелоялна конккуренция спрямо БНТ и 

другите лоялни телевизионни и радиооператори. 

Воден от обществените си ангажименти и във връзка с предстоящото 

лицензиране и прелицензиране на телевизионни- и радиооператори, 

НСРТ се чувства длъжен да напомни, че отминава времето, когато 

кражбата на видео- и аудиосигнал се приемаше с негласно примирение. 

Следващото заседание бе насрочено за 23 ноември 1998 г. от 10.00 ч. 

ПРИЛОЖЕНИ ДОКУМЕНТИ към ПРОТОКОЛ № 57 от 16.11.1998 

1. Мониторинг за БНТ - Ани Илинчева; 

2. Мониторинг за БНР - Борислав Шабански; 

3. Отчет от Гергана Даковска; 

4. Писмо с вх. № 312/12.11.1998 год. от Иван Попйорданов; 

5. Писмо с вх. № 311/12.11.1998 год. от Иван Попйорданов; 

6. Писмо с вх. № 316/16.11.1998 год. от Светлана Василева, управител 

на ТРИАДА ЕООД; 

7. Писмо с вх. № 314/12.11.1998 год. от Яшо Минков, Народен 

представител; 

8. Писмо с вх. № 315/13.11.1998 год. от Руси Аврамов. 

ЧЛЕНОВЕ НА НСРТ: 

Дим. Коруджиев: доц. Г. Лозанов: 
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Изготвил протокола: 

Снежана Милева 
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